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Kære Finn
 
Jeg er netop blevet opmærksom på, at jeg desværre er kommet til at give dig et forkert, eller i hvert 
fald ikke fyldestgørende svar, med hensyn til at underlægge en sag to behandlinger.
 
Det fremgår af styrelseslovens § 12 at "En sags vedtagelse kræver kun én behandling i 
kommunalbestyrelsen, medmindre andet særligt er bestemt"  
 
Det samme fremgår af Normalforretningsorden for kommuner i § 6, der beskriver proceduren lidt 
mere udførligt, og at det f.eks. gælder årsbudgettet der jf. lovgivningen (styrelsesloven § 38) 
underkastes to behandlinger, men ikke at det nødvendigvis skal være lovbestemt. 
Kommunalbestyrelsen kan godt beslutte at underkast en sag to behandlinger.
 
Jeg har drøftet sagen med Rådhuset, og er blevet oplyst i forhold til at en sag underkastes to 
behandlinger kræver, at noget "andet særligt er bestemt", dvs. at det allerede er besluttet at sager af 
denne type, som f.eks. ændringer i forretningsordenen, har en sådan særlig karakter at de skal 
behandles mere end én gang, der altså er udgangspunktet. 
 
Det er således lokaludvalget der beslutter om en sag underkastes to behandlinger, men det kan ikke 
gøres i forbindelse med selve behandlingen af dagsordenspunktet, eller som led i udarbejdelsen af 
indstillingen til dagsordenen: Det skal være besluttet tidligere, f.eks. at ændringer i retningslinjer for 
puljemidler generelt underkastes to behandlinger. 
 
Det vil sige at det lokaludvalget proceduremæssigt korrekt gjorde eller skulle have gjort var at 
udsætte den videre behandling til næste møde. Dette gælder både dit medlemspunkt og punktet om 
puljemidler fra ad hoc udvalget. Dette vil formentlig komme til at fremgå som en 
formandsmeddelelse til næste møde, hvori de to sager så ikke vil blive 2. behandlet, men hvor 1. 
behandingen afsluttes.
 
Anne Brøndum er i gang med at udarbejde svar på de spørgsmål du bad mig undersøge, og som jeg 
har bedt om assistance til.
 
Med venlig hilsen
 
Anne Christine Dahl-Hansen
Udvalgssekretær
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